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DAMES EN HEREN,

De Commissie voor Onderwijs, Vorming en Weten-
schapsbeleid besprak op dinsdag 24 juni 2003 het
voorstel van resolutie van de heren André Moreau,
Gilbert Vanleenhove, André Van Nieuwkerke,
Frans Ramon, Dirk De Cock en Kris Van Dijck be-
treffende de hygiëne in schoolkeukens en de kwali-
teit van schoolmaaltijden.

I. Toelichting door de heer André Moreau, hoofd-
indiener

De heer André Moreau verklaart dat uit een publi-
catie van een enquête in Test Aankoop uit 2001
o.m. bleek dat de kwaliteit van de schoolmaaltijden
en de hygiëne in de schoolkeukens sterk te wensen
overlaat.

Uit de enquête blijkt dat 60 percent van de menu’s
op school te vetrijk zijn en dat 75 percent van de
scholen twee tot drie keer per week gefrituurde ge-
rechten voorschotelt.

Op het vlak van de hygiëne scoort amper één
school op drie goed. Zo zijn er gevallen waarbij het
frituurvet slechts éénmaal per jaar wordt ververst,
een kat in de keuken werd aangetroffen en in ge-
analyseerde voedselstalen ziektekiemen werden
gevonden.

Deze bevindingen mag men volgens de heer Mo-
reau niet licht opnemen. Er gebruiken in België
ongeveer 500.000 leerlingen, of één jongere op vier,
de hoofdmaaltijd op school.

Op 11 oktober 2001 stelde de heer Moreau aan de
Vlaamse minister bevoegd voor onderwijs een
vraag om uitleg over de kwaliteit van de voeding
op school. De minister wees er in haar antwoord
op dat de controle op eetwaren op school of elders
een federale materie is, ressorterend onder de be-
voegdheid van de minister van Volksgezondheid.
De controle op de hygiëne van de maaltijden valt
dan weer onder de verantwoordelijkheid van de di-
rectie. Die beschikt hiervoor over een preventiead-
viseur en een geneesheer van de externe dienst
voor preventie.

Voor de controle op de hygiëne van de leerlingen
en voor het samenstellen van het menu kan een
school een beroep doen op de geneesheer en de
verpleegkundige van het CLB. Deze mensen heb-
ben voldoende kennis van dieet- en voedingsleer
om een evenwichtig menu voor gezonde kinderen
of adolescenten op te stellen. Daarnaast kan de

arts van het CLB ook ingeschakeld worden om in-
formatie te verstrekken aan leerlingen en ouders
wanneer er besmet voedsel gevonden wordt. Te-
vens kan hij of zij dan maatregelen nemen met be-
trekking tot leerlingen en ouders.

Uit dit antwoord van de minister blijkt dat ver-
schillende instanties en bestuursniveaus bevoegd
zijn om elk een deel van deze belangrijke materie
te controleren. Ook al is het voornaamste werk een
federale materie, een meer substantiële bijdrage
kan – vooral preventief – gebeuren op het niveau
van de Vlaamse overheid.

Dit voorstel van resolutie wil volgens de heer Mo-
reau aan de Vlaamse regering vragen om meer
werk te maken van het bestrijden van ongezonde
toestanden. Het kan tot slot niet zijn dat kinderen
op school worden blootgesteld aan onevenwichtige
maaltijden, onhygiënische toestanden, enzovoort.

II. Bespreking

Mevrouw Marijke Dillen stelt dat ook zij geschokt
was door de aangehaalde resultaten van het onder-
zoek van Test Aankoop. Haar fractie zal het voor-
stel van het voorstel van resolutie dan ook goed-
keuren. Toch vindt zij dat de inhoud van het voor-
stel van resolutie te minimalistisch is. Zij is er voor-
stander van om het voorstel van resolutie uit te
breiden. Enerzijds zou het voorstel van resolutie
nader moeten ingaan op het aspect van de kwali-
teit van de schoolmaaltijd en zou men meer aan-
dacht moeten vragen voor gezondheidsopvoeding
op school.

De heer Frans Ramon merkt op dat de Vlaamse
bevoegdheid op het vlak van controle van de
schoolmaaltijden veel beperkter is dan die van de
federale overheid. Men kan zich op Vlaams niveau
op 2 domeinen uitlaten over gezondheidseducatie
en -bevordering. Het voorstel van resolutie is
enigszins beperkt, wat inhoudt dat er ook in de toe-
komst nog werk moet worden verricht.

Hij wijst op het belang van de kwaliteit van de
schoolmaaltijd. De school heeft op dit vlak een
voorbeeld te stellen. Schoolmaaltijden zouden een
voortzetting van het thuisklimaat moeten zijn. Voor
veel kinderen vormt de schoolmaaltijd de enige de-
gelijke maaltijd per dag.

De heer Luc Martens brengt aan dat zijn fractie het
voorstel van resolutie zal goedkeuren omdat men
inhoudelijk niet tegen het voorstel van resolutie
kan zijn. Toch maakt hij de bedenking dat wanneer
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men scholen bijkomende opdrachten geeft, men
ook de nodige middelen moet ter beschikking stel-
len. De scholen krijgen heel wat bijkomende taken
toebedeeld waar geen middelen tegenoverstaan.
Het is volgens hem te gemakkelijk om regelingen
goed te keuren en de scholen aan hun lot over te
laten.

De heer André Van Nieuwkerke deelt mee dat ook
de sp.a-fractie het voorstel van resolutie zal goed-
keuren.

Mevrouw Margriet Hermans beaamt de opmerking
van mevrouw Dillen dat het voorstel van resolutie
vrij summier is qua inhoud. Dit voorstel van resolu-
tie ligt volgens haar in het verlengde van de proble-
matiek van de eetgewoonten van jongeren waar de
commissie Welzijn zich al enige tijd over buigt.

Het is volgens mevrouw Hermans een trend dat
alles wat thuis enigszins misloopt, door de school
moet worden rechtgezet. Dit vormt meer en meer
de realiteit. Jonge tweeverdieners met kinderen
hebben immers minder en minder tijd om een
warme maaltijd klaar te maken voor de kinderen
of hebben nooit geleerd gevarieerd te koken. Ook
op het vlak van eetgewoonten heeft de school een
belangrijke rol te spelen naar de kinderen toe. Zij
hoopt dat het voorstel van  resolutie op dit vlak
een beginpunt is, ondanks de federale bevoegdhe-
den of de beperkte middelen van de scholen.

– antwoord van de heer André Moreau

De heer André Moreau vindt de opmerkingen over
het summiere karakter van het voorstel van resolu-
tie terecht. De opstellers van het voorstel van reso-
lutie waren er zich echter van bewust dat de mid-
delen beperkt zijn. Men kan niet meer vragen aan
de regering dan financieel mogelijk is. De vragen
van het voorstel van resolutie zijn uitvoerbaar zon-
der bijkomende middelen. Meer vragen zouden
meer middelen vergen. Hij beseft dat het voorstel
van resolutie slechts een eerste beperkte stap is,
maar dat er op dit vlak nog heel wat werk voor de
toekomst te doen valt.

III. Stemming

Het voorstel van resolutie betreffende de hygiëne
in schoolkeukens en de kwaliteit van schoolmaal-
tijden wordt unaniem aangenomen met 9 stemmen.

De verslaggever, De waarnemend voorzitter,

Karlos CALLENS André VAN NIEUWKERKE
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